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Svetlolaska na novi ladjiv r

Splosne plovbe

~ Kapitan nove slovenske ladje je Tomaž Kerkac, v posadki ima tudi
kadetko Marjana Weisseisen (na levi), ladjo pa je krstila Elen Twrdy,
dekanja fakultete za pomorstvo in promet.

KAKO PLUJEJO[) Tanja Smrekar
fanja.smrekar@finance.si

Gotovo poznate piratske filme,
v katerih enozobi, enoroki in
enooki robati gusarji panicno
kricijo, ce je na ladji ženska. Pri
ladji Nova Gorica, ki je po 22
letih prva nova ladja Splošne
plovbe, ni tako. Ob vcerajšnjem
prevzemu ladje v ladjedelnici
Dayang na Kitajskem je bila
posadka približno 20
mornarjev iz Slovenije, Indije in
Filipinov videti prav zadovoljna,
da bo v njihovi družbi tudi
svetlolasa kadetka iz Slovenije.

Kljub temu mornarji v vraže
še verjamejo. Tako so si vsi od
dahnili, ko je botri ladje, dekanji
fakultete za pomorstvo in promet
Elen Twrdy, uspelo krstiti ladjo,
torej razbiti steklenico šampanj
ca. Ker na ladjo sodi alkohol, je
botra kapitanu Tomažu Kerkocu

, podarila slovenski brinjevec, ladji
. pa srebrnik in Prešernove poezi

je. Ruma vsaj vceraj še ni bilo.

Kmalu še dve kitajski ladji
Zakaj je Splošna plovba izbra

la šele tri leta staro ladjedelnico?
Ne nazadnje so prvi ladjedelci še
vedno Korejci, tudi Japonci niso
kar tako. »lzbiraje vedno pove
zana s tveganjem. Bodo znali?
Bodo pravocasni? Priznam, da
so me na zacetku gradnje pre
vevali mešani obcutki, toda zdaj,

ko pred menoj stoji ta plavajoci
orjak, sem vesel, da smo izbrali
to ladjedelnico,«je ob prevzemu
dejal predsednik uprave Splošne
plovbe Egon Bandelj, ki nacrtuje,
da bo leta 2010 iz Kitajske dobil
še dve novi ladji. Že oktobra pa
si obeta nakup ene ladje, a poga
janja še tecejo.

Za dober viadukt in tisoc
ton nafte

Splošna plovbaje za ladjo odšte
la 44,5 milijona evrov, naložba pa
se ji bo povrnila v približno petih
letih. Plula bo pod liberijsko za
stavo, saj je to po besedah Bandlja
za zdaj ceneje, kot ce bi plula pod
slovensko. Poleg tega naša zako-

nodaja ne omogoca enostavnega
zaposlovanja tujih mornarjev. No
silnost Nove Goriceje 53.321 ton,

kar pomeni, da bi lahko prepeljala
viadukt Crni kal in še nekaj vec kot
deset tovornjakovvlacilcev. Za pri
merjavo - slovenska letna poraba
žit je okoli 200 tisoc ton. Ladjaje
dolga skoraj 190 metrov in široka
32. Prevažala bo razsuti tovor, nje

no prvo potovanje pa bo prevoz žita
ali fosfata iz Vancouvra v eno od

vzhodnoindijskih luko Ko bo Nova
Gorica polna, bo na dan porabila
okoli 35 ton nafte - tona Splošno
plovbo trenutno stane okoli 500
evrov, torej Nova Gorica na dan
porabi za 17.500 dolarjev goriva.
Natoci pa lahko tisoc ton.

"
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V dveh letih

28 ladij
~ v prvem polletju je imela Splošna
plovba za 106 milijonovevrov cistih
prihodkov od prodaje, kar je dvakrat
vec kot v istem obdobju lani. Cisti
dobicek je znašal 35 milijonovevrov,
lani v tem casu pa 14,5 milijona.

~ Vdrugem polletju rezultati verje
tno ne bodo toliko dobri kot v prvem,

saj upadajo voznine. Te na splošno
nihajo od pet do so tisoc dolarjev
oziroma od okoli 3.300 do 33 tisoc
evrov na dan. Trenutno 50 okoli 25
tisoc evrov - odvisno od poti in ladje.

~ NovaGoricaje 24. ladja v floti
Splošne plovbe, ki bo predvidoma
imela leta 2010 28 ladij.
~ Vecinski lastniki Splošne plovbe 50

Nemci(podjetje Peter Dohle).

Manj biznisa zaradi
olimpijskih iger

Trenutno pa imajo ladjarji
manj posla prav zaradi olimpijskih
iger na Kitajskem. Zaradi okolja so
omejili proizvodnjo, kar pomeni,
da ladjarji vozijo manj blaga, da
olimpijci lažje dihajo. Vendar,
verjemite, smogaje v Šanghaju in
bližnjem mestu Yangzhou, kjer
je Splošna plovba prevzela ladjo,
še precej. -


